

Title (en)

Automatic embossing machine for ring-core coins.

Title (de)

Prägeautomat für Ring-Kern-Münzen.

Title (fr)

Machine d'emboutissage automatique pour des pièces anneau-noyau.

Publication

**EP 0320731 A2 19890621 (DE)**

Application

**EP 88120229 A 19881203**

Priority

DE 3742745 A 19871217

Abstract (en)

In order to combine the separate parts, rings (29) and cores (30), for ring-and-core coins in the revolving plate (23, 24) of an automatic embossing machine, and to pass these two-part blanks, formed in this manner, to the embossing station (26), a second metering device (3), an additional blank channel (7) and a second separation shaft (9) with a separation slider (12) are provided. The metering device (2) already present, with identical feed means (6, 8, 11), is used to feed rings (29), and the second metering device (3) with the feed means (7, 9, 12) is used for the feeding of cores (30). These means are so designed and arranged that first the ring (29) and then the core (30) are released onto the revolving plate (23, 24) so that the core (30) is pushed into the ring (29) which has previously been introduced into the revolving plate (23, 24), and is fed simultaneously with the latter to the embossing station (26). <IMAGE>

Abstract (de)

Um die Einzelteile, Ringe (29) und Kerne (30) für Ring-Kern-Münzen in dem Revolverteller (23, 24) eines Prägeautomaten zu vereinen und diese so gebildeten Zweiteilronden der Prägestation (26) zuzuführen, werden eine zweite Dosiereinrichtung (3), ein weiterer Rondenkanal (7) und ein zweiter Vereinzelungsschacht (9) mit einem Vereinzelungsschieber (12) angeordnet. Die bereits vorhandene Dosiereinrichtung (2) mit gleichen Zuführmitteln (6, 8, 11) wird für die Zufuhr von Ringen (29), die zweite Dosiereinrichtung (3) mit den Zuführmitteln (7, 9, 12) für die Zufuhr von Kernen (30) genutzt. Diese Mittel sind so ausgebildet und angeordnet, daß zunächst der Ring (29) und danach der Kern (30) an den Revolverteller (23, 24) abgegeben werden, so daß der Kern (30) in den zuvor in den Revolverteller (23, 24) eingebrachten Ring (29) geschoben und mit diesem zugleich der Prägestation (26) zugeführt wird.

IPC 1-7

**B44B 5/02**

IPC 8 full level

**B44B 5/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B44B 5/024** (2013.01)

Cited by

CN103144480A; CN109311133A; CN102582329A; GB2422567A; GB2422567B; DE102016204209A1; DE102016204209B4; US2019054581A1; US11065729B2; AU642101B2; GB2493059A; CN108025586A; US11292286B2; US10392198B2; US11247508B2; DE102018118138B4; WO2017060030A1; WO9734773A3; WO2006095120A1; JP2016526494A; WO2021119839A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0320731 A2 19890621; EP 0320731 A3 19901031; EP 0320731 B1 19930623**; AT E90917 T1 19930715; DE 3742745 A1 19890706; DE 3882027 D1 19930729; ES 2043772 T3 19940101

DOCDB simple family (application)

**EP 88120229 A 19881203**; AT 88120229 T 19881203; DE 3742745 A 19871217; DE 3882027 T 19881203; ES 88120229 T 19881203